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Zusammenfassung

        
Bei der gepulsten Ultraschall-Doppler-Methode werden Signale der Blutflußgeschwindigkeit direkt registriert. Die sich hieraus ergebenden Konsequenzen für die Fouriertransformation werden hergeleitet und speziell das Problem “aliasing” für die quantitative Bestimmung des Flußvolumens pro Zeiteinheit erörtert. Der Einfluß der “Filterstufen” auf die quantitative Bestimmung des Flußvolumens pro Zeiteinheit wird anhand von In-vitro-Messungen im Vergleich der Geräte von Kranzbühler (pulsed doppler combination 8105, linear 8130) und Toshiba (pulsed doppler combination SAL 50) aufgezeigt.


      
        
Abstract

        
By the pulsed doppler ultra sound the blood flow volume will be measured by a discrete time signal. The consequences which are obtained for fourier's transformation are deduced and specially the problem “aliasing” for the quantitative measurement of the flow volume per time is discussed. The influence of the different filters on the quantification of the blood flow volume per time can be demonstrated by in-vitro measurements compared with the pulsed doppler combination of Kranzbühler (pulsed Doppler combination 8105, linear 8130) and the pulsed Doppler combination vof Toshiba (pulsed Doppler combination SAL 50).
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